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Raad  van  State  vindt  faunabeheerplan
onvoldoende onderbouwd
 

De Raad van State heeft vandaag uitspraak gedaan in de zaak
aangaande  het  goedkeuringsbesluit  van  het  College  van
Gedeputeerde  Staten  van  Noord-Holland  over  het
Faunabeheerplan. Na een langslepende rechtsgang oordeelde
de  Raad  van  State  dat  zowel  de  landelijke  als  de
provinciale vrijstellingen in het faunabeheerplan van de
provincie onvoldoende waren onderbouwd. Hiermee zijn de
eerdere  uitspraak  van  de  rechtbank  en  het  besluit  van
Gedeputeerde Staten vernietigd.

Concreet betekent de uitspraak van de Raad van State dat
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voor de resterende looptijd van het faunabeheerplan in
Noord-Holland enkel en alleen nog met ontheffingen gewerkt
kan worden. Dit is een enorme tegenvaller voor vooral de
boeren in deze provincie. Het is nu afwachten hoe het
provinciaal bestuur met deze uitspraak omgaat.

Belang overleg minister
De uitspraak benadrukt tevens het belang van een overleg op
korte termijn met de minister, dat LTO, Jagersvereniging,
NOJG en FPG afgelopen vrijdag middels een brandbrief hebben
aangevraagd. Het jagen in het kader van schadebestrijding
wordt op deze manier zeer complex en brengt weer meer
administratieve handelingen met zich mee. Bij zowel de
Jagersvereniging, NOJG, LTO als FPG vreest men voor een
verdere  versnippering  van  het  soortenbeleid  en  een
verhoging  van  de  regeldruk.

De Raad van State stelt dat bij het onderbouwen van de
vrijstellingen  naast  een  grondige  onderbouwing  van  de
schade, ook aangegeven moet worden dat tevens gebruik is
gemaakt van meerdere en diverse alternatieve beheermethoden
om schade te voorkomen. In het faunabeheerplan van Noord-
Holland  is  dit  onvoldoende  gebeurd  zo  staat  in  de
uitspraak.

Onherroepelijk
Dit betekent dat Faunabeheereenheden in de toekomst bij het
opstellen  van  hun  beheerplannen,  nog  meer  en  verder
gedetailleerde  gegevens  moeten  opnemen  in  hun
onderbouwingen van bejaging op basis van schadebestrijding.
Overigens  zijn  de  reeds  vastgestelde  faunabeheerplannen
onherroepelijk. Deze blijven in het hele land geldig over
de vastgestelde looptijd.

Het Faunabeheerplan algemene soorten In Noord-Holland loopt
eind 2023 af. In deze provincie is in de broedgebieden van
de weidevogel reeds een ontheffing verleent voor het beheer



van de vos.

Lees de volledige uitspraak van de Raad van State
hier.

In  Nederland  geboren  wolf
vestigt  zich  mogelijk  in
Duitsland  en  rapportage
wolvenschade Nederland
13 april 2023

De  activiteit  van  de  wolf  in  de
periode 1 november 2022 tot en met
15 februari 2023
Eén van de wolven die in de afgelopen jaren op de Noord-Veluwe
werd  geboren  lijkt  op  zoek  naar  een  nieuw  territorium  in
Duitsland. Dit is voor het eerst dat een Nederlandse wolf zich
mogelijk wil vestigen in het buitenland. Dat blijkt uit de
nieuwe voortgangsrapportage over de activiteit van de wolf in
Nederland.

Aasetende wolven op de Midden-Veluwe © ARK Rewilding
Wanneer  deze  wolf  met  de  genetische  code  GW2667m  precies
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geboren is, is niet duidelijk. Zijn DNA werd voor het eerst in
maart 2022 aangetroffen, wat betekent dat hij is geboren in de
periode 2019-2021. Zeker is wel dat GW2667m een nakomeling is
van de roedel die gevestigd is op de Noord-Veluwe. Bijzonder
aan  deze  wolf  is  ook  dat  hij  op  8  november  2022  werd
aangereden op de N795. Dit blijkt uit haren die gevonden zijn
op de autobumper en die daarna onderzocht zijn op DNA. De
betreffende  wolf  werd  op  de  plek  van  de  aanrijding  niet
aangetroffen.  Ruim  een  maand  later  werd  bij  Arnhem  een
uitwerpsel van deze wolf gevonden. Het dier had de aanrijding
blijkbaar overleefd. Op 26 januari 2023 werd GW2667m opnieuw
genetisch vastgesteld nabij Fleckertshöhe in Rijnland-Palts,
Duitsland. Hij is hiermee de eerste in Nederland geboren wolf
die  in  het  buitenland  op  zoek  lijkt  te  zijn  naar  een
territorium.

Sporen van nakomelingen
In  de  nieuwe  voortgangsrapportage  geven  we  inzicht  in  de
activiteit  van  de  wolf  in  Nederland  in  de  periode  van  1
november tot en met 15 februari 2023. Aan de hand van DNA is
de  aanwezigheid  van  29  verschillende  wolven  vastgesteld.
Hiervan waren zeven zogenoemde ‘zwervende’ wolven. Zij zijn op
doortocht en op zoek naar een geschikt territorium. Ook werden
voor het eerst sporen aangetroffen van zeven nakomelingen die
in 2022 geboren werden binnen de roedels op de Veluwe (vier)
en  in  de  regio  van  Zuidwest-Drenthe  en  Zuidoost-Fryslân
(drie). In totaal heeft ons land nu vier wolvenroedels. Een
roedel bestaat uit een voortplantend paar, hun welpen van dit
jaar en de inmiddels volgroeide jongen van vorig jaar. Eén
roedel bevindt zich in het grensgebied van Drenthe en Fryslân,
drie roedels zijn aanwezig verspreid over de Veluwe. Daarnaast
zijn er nog vier wolvenparen aanwezig op de Veluwe en één
wolvenpaar in Drenthe.



Schademeldingen bij BIJ12
In de afgelopen periode van de eerste 3 maanden van 2023 zijn
157  meldingen  van  vermoedelijke  wolvenschade  aan
landbouwhuisdieren binnengekomen bij BIJ12. In totaal ging het
bij 95 meldingen om wolvenschade. De overige meldingen gaven
een andere uitslag of moeten nog worden onderzocht. 

Binnengekomen meldingen monitoring
Er  zijn  in  deze  periode  1263  meldingen  binnengekomen  van
(vermoedelijke) sporen van wolven. De meldingen werden gedaan
bij het Wolvenmeldpunt van BIJ12, waarvan de uitvoering is
belegd bij de Zoogdiervereniging. Bij 664 meldingen is op
basis  van  bewijsmateriaal  –  zoals  DNA-onderzoek  op
bijvoorbeeld  een  uitwerpsel  –  of  beeldmateriaal  duidelijk
geworden  dat  het  daadwerkelijk  om  een  wolf  ging.  Van  de
overige 599 meldingen kon niet worden vastgesteld of dit een
wolf betrof. 

Samenwerking
BIJ12  is  de  organisatie  die  namens  provincies  de
beleidsuitvoering van het dossier van de wolf verzorgt. Dit
heeft onder andere betrekking op monitoring en afhandeling van
tegemoetkoming in schade. Dit bericht is tot stand gekomen met
medewerking  van  Zoogdiervereniging  (monitoring
Wolvenmeldpunt), Wageningen University & Research (WENR) (DNA-
analyses)  en  het  CEwolf  consortium  (Centraal  Europese
wolvenpopulatie)  (internationale  uitwisseling  genetische
data).
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Jagersvereniging,  NOJG,  FPG
en  LTO  sturen  minister
dringend verzoek tot overleg

De  Koninklijke  Nederlandse  Jagersvereniging,  de
Federatie  Particulier  Grondbezit  (FPG),  de  Land-  en
Tuinbouw Organisatie (LTO) en de Nederlandse Organisatie
voor Jacht en Grondbeheer (NOJG) willen op de kortst
mogelijk termijn met de minister voor Natuur en Stikstof
in  gesprek  over  de  inhoud  van  de  ‘Verzamelbrief
soortenbeleid’ die zij 4 april verstuurde en het feit
dat  dit  zonder  enig  overleg  met  de  belangrijkste
stakeholders is gebeurd. Dit staat in een brief die de
vier  organisaties  vandaag  aan  minister  Van  der  Wal-
Zeggelink hebben gestuurd.

Voor de organisaties is het besluit om ook in het komende
seizoen de jacht op konijn landelijk en het haas in de drie
bekende provincies niet te openen volledig uit de lucht komen
vallen. Hierbij heeft geen enkele vorm van de – ook richting
de  Tweede  Kamer  –  toegezegde  inhoudelijke  heroverweging
plaatsgevonden  met  grondeigenaren,  jacht(akte)houders,
wildbeheereenheden en grondgebruikers. Terwijl dit de mensen
zijn met in de wet benoemde verantwoordelijkheden, rechten en
plichten op het gebied van jacht en faunabeheer.
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Snel duidelijkheid
In het gesprek met de minister hopen de vier organisaties te
vernemen hoe de minister tot haar nieuwe besluit is gekomen en
waarom dit zonder enig overleg of vooraankondiging is gebeurd.
Daarnaast willen de Jagersvereniging, de NOJG, FPG en LTO
samen met de minister bekijken hoe er tot een versnelling van
de processen en onderzoeken gekomen kan worden, zodat de leden
van  de  organisaties  snel  duidelijkheid  krijgen  over  de
toekomst van jacht, beheer en schadebestrijding.

Voor de bühne
Bij de vier organisaties is de manier waarop het besluit over
de schutting is gegooid hard aangekomen. Temeer omdat zij
meewerken aan door het ministerie geïnitieerde onderzoeken,
overleggen  en  impactanalyses  aangaande  jacht,  beheer  en
schadebestrijding. Ook liggen er twee recent breed aangenomen
Kamermoties  die  nauwe  betrokkenheid  van  zowel  eerdere  als
toekomstige  WBE-tellingen  bij  de  besluitvorming  voorop
stellen. Verder hebben de organisaties geen goed woord over
voor het feit dat alle inspanningen in het buitengebied van
hun leden niet worden gewaardeerd: ‘Het lijkt er op dat er
alleen  voor  de  bühne  met  de  betrokken  organisaties  wordt
gesproken om later bij ingrijpende besluiten te kunnen zeggen
dat ‘de besluitvorming zorgvuldig is geweest’.

Zitting einde zomer
Het nieuwe besluit over de sluiting van de jacht op het konijn
landelijk en voor het haas in Utrecht, Groningen en Limburg,
is genomen terwijl de discussie over hetzelfde besluit van de
minister over het afgelopen jachtseizoen nog in volle gang is.
Dat besluit heeft geleid tot een nog lopende bodemprocedure
van de Jagersvereniging, NOJG en FPG tegen de Staat, waarbij
naar verwachting aan het einde van de zomer de zitting voor de
rechtbank in Den Haag plaatsvindt.



Veel te weinig wilde zwijnen
geschoten in Gelderland

UDDEL – Het gewenste afschot van zo’n 2500 zwijnen op de
Veluwe is in het afgelopen jachtseizoen bij lange na niet
gehaald.  Volgens  Erik  Koffeman  van  Faunabeheereenheid
Gelderland  (FBE)  blijft  het  afschot  ongeveer  op  de  helft
steken.

“We zagen het al wel een beetje aankomen”, zegt Koffeman. “We
hadden vorig jaar een heel goed jaar als het om afschot gaat.
Dat betekent dat er dit jaar minder zwijnen zijn. Dus kom je
ze minder tegen en zijn ze moeilijker te bejagen. Verder was
het een goed mastjaar. Dat betekent dat ze zich in een korte
tijd kunnen volvreten en verder veel rusten. Dan is de kans
kleiner dat een jager ze ziet.”
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Een goed mastjaar komt ongeveer eens in de vier jaar voor.
Bomen en planten dragen dan meer vrucht dan gemiddeld. Eikels,
kastanjes en bosvruchten liggen dan voor voor het oprapen voor
de wilde dieren.

Op zwijnen mocht van 1 juli 2022 tot half maart van dit jaar
worden gejaagd. Dit is nog verlengd tot het einde van maart,
maar  volgens  Koffeman  gebeurt  er  nu  niet  veel  meer.  Het
gewenste aantal wilde zwijnen op de Veluwe – de doelstand –
ligt voor de FBE rond de 1100. Dat aantal zal nu dus niet
worden gehaald.

Stand van de edelherten is goed

Verder  werden
er  zo’n  1500
edelherten
afgeschoten:
dat  komt  wel
overeen  met
het  vooraf
gewenste
aantal.  De
jacht  op  de
herten  is
inmiddels helemaal voorbij en de schatting is dat de stand van
de edelherten goed is.
Invloed van de wolf

Overigens  werd  de  jacht  dit  jaar  volgens  Koffeman  ook
beïnvloed  door  de  wolf:  “Het  gedrag  van  dieren  verandert
wanneer  er  een  wolf  in  de  omgeving  is.  Zwijnen  kunnen
bijvoorbeeld  een  dag  of  drie  redelijk  op  dezelfde  plek
blijven. Dan wordt het gemakkelijker om ze te bejagen. Maar je
merkt nu dat ze de wolf ruiken en sneller verder trekken. Dat
maakt de jacht tot een grotere uitdaging.”

Ieder jaar is er een planning voor afschot op de Veluwe.
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Volgens  de  Faunabeheereenheid  is  dit  noodzakelijk  voor  de
biodiversiteit en een goede balans van de natuur.

Extra  aandacht  in  april  en
mei voor het vergroot risico
op  aanrijdingen  met  wilde
dieren

De  NOJG  vraagt  hier  net  als  de  Jagersvereniging  nu  extra
aandacht voor en geeft hierbij enkele tips om deze ongevallen
door aanrijding te kunnen voorkomen.

Huidige evaluatie: De helft van de aanrijdingen met reewild
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vindt plaats bij zonsopkomst en zonsondergang, met de meest
voorkomende ongevallen in april en mei. Vooral de tijd van
05.00 uur tot 07.00 uur en van 21.00 uur tot 23.00 uur is
gevaarlijk voor mens en dier.

De verhoogde kans op wildaanrijdingen is in verband met het
verzetten van de klok van winter- naar zomertijd. Door de
tijdswisseling op 26 maart is het in de ochtend weer donkerder
en valt van de ene op de andere dag weer in de spits van veel
wilde dieren. Wilde dieren vertrouwen op hun biologische klok
en moeten de komende dagen weer wennen en zich aanpassen aan
de activiteiten door het nieuwe dagritme van het verkeer.

Vooral  in  de
schemering
zijn  reeën,
vossen  en
hazen op zoek
naar  voedsel.
De  herbivoor
zoals het ree
leeft  in  de
winter  in
energiebespare
nde  modus,  in  de  lente  is  vers  groen  essentieel  om  te
overleven: verandering van vacht, ontwikkeling van de foetus
of groei van het gewei zijn dan uitputtend. Op zoek naar de
eerste sappige knoppen en gras zijn reeën in april en mei erg
actief  –  zelfs  aan  de  overkant  van  de  wegen.  Jonge,
geslachtsrijpe  reebokken  worden  nu  verjaagd  en  moeten  hun
eigen  territorium  zoeken.  Dit  terwijl  er  in  velden  nog
helemaal geen natuurlijke dekking is.

Carnivoren  zoals  vossen,  dassen,  wasbeerhonden  en  wasberen
zijn verantwoordelijk voor 10 procent van de ongevallen met
wilde dieren, en elke tiende aanrijding op wegen vindt plaats
met hazen en konijnen.
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Dit zijn de resultaten van wetenschappers in Duitsland, die
bijna  48.200  datasets  uit  het  dieren-vondsten  register
(tierfund-kataster.de ) van 2019 tot 2022 evalueerden voor de
Duitse  jachtvereniging  (DJV).  Weggebruikers  kunnen  in
Duitsland via een app dode dieren melden in het dierenvond
register. De omvang van ongevallen met wilde dieren waarbij
kleinere zoogdieren betrokken waren, werd pas door het project
duidelijk.

Schade bij wildaanrijdingen
De  materiële  en  immateriële  schade  van  een  wildaanrijding
bedraagt per aanrijding bijna 2.500, – euro, zo weet Gijs van
Aardenne, van de Stichting Wildaanrijdingen Nederland (SWN).
Het Verbond van Verzekeraars wist begin 2021 al te melden dat
het gemiddelde schadebedrag na een aanrijding met een (wild)
dier over de afgelopen jaren flink is toegenomen.

Alleen al in Nederland vinden er meer dan 10.000 aanrijdingen
met wild plaats en als daar 50% met reewild plaats vindt
betekent dit dat er hier alleen al sprake is van meer dan €
1.000.000 aan materiële schade en dan nog mee gerekend wat het
betekent voor degene die dit overkomt en de letselschade die
hieraan  verbonden  kan  zijn  en  zelf  mensen  die  hierdoor
overlijden.

Tips ter voorkoming van aanrijding met wilde dieren.
 

Hoe voorkom je het beste een aanrijding met een wild dier?

Vooral in de schemering: Verminder snelheid langs de
randen van bossen en velden die moeilijk te zien zijn.
Bijzonder gevaarlijk: nieuwe wegen door bosgebieden en
langs bosranden, omdat dieren bekende wissels gebruiken.
Dier aan de kant van de weg: langzamer rijden, toeteren,
remmen. In geval van nood: rem krachtig en wijk vooral
niet uit.
Een dier komt zelden alleen: chauffeurs moeten altijd

http://tierfund-kataster.de/


rekening houden met de zgn. nakomers.

Wat moet ik doen na een aanrijding met een wild dier?

Beveilig de plaats van het ongeval: zet de alarmlichten
aan,  trek  het  veiligheidshesje  aan,  zet  de
gevarendriehoek  op  en  bel  de  politie  via  112.
Pas op voor besmettingsgevaar: raak dode dieren aan met
handschoenen en trek ze zo ver mogelijk van de weg.
Verwijderd houden van levende dieren.
Neem geen wild mee.
Volg geen vluchtend dier. Vermeld de vluchtrichting in
het  ongevalsrapport.  Dit  maakt  het  voor  de  jager
gemakkelijker  om  het  gewonde  dier  te  vinden.
Zorg voor een bewijs zoals een foto van het ongeval met
wilde  dieren,  of  een  verklaring  afgegeven  door  de
politie voor verzekeringsdoeleinden.

Belangrijk  ganzenakkoord
bereikt in Groningen

 

Maximale inzet om de ganzenoverlast in Groningen te beperken.
Dat  is  de  uitkomst  van  het  provinciaal  ganzenakkoord  dat
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onlangs  is  bereikt  met  LTO  Noord,  de  collectieven  voor
agrarisch  natuurbeheer,  natuurorganisaties  en  de  provincie
Groningen.

Belangrijk akkoord
Regiobestuurder  Wietse  Duursma:  ‘We  hebben  een  belangrijk
akkoord bereikt. Alle partijen hebben nu met elkaar afspraken
gemaakt  om  daadwerkelijk  het  maximale  te  doen  aan  de
ganzenoverlast.  Zowel  boeren,  natuurorganisaties  als  de
provincie  beseffen  dat  er  meer  dient  te  gebeuren  aan  de
overlast. We trekken gezamenlijk met elkaar op en we richten
ons op maatwerk per gebied. Dit betekent dat we per gebied
kijken wat er nodig is om de ganzenoverlast te verminderen in
plaats  van  op  provinciaal  niveau.  Ook  komt  er  vanuit  de
provincie veel meer ondersteuning bij het verjagen, we moeten
nog wel kijken hoe we dat vorm moeten geven samen met de
jagers in de gebieden. Terwijl boeren nu veel op eigen kracht
en op eigen rekening moeten doen.’

Meer praktijk
Een andere verandering is dat er veel meer gehandeld gaat
worden  naar  de  praktijk.  ‘Er  wordt  gekeken  naar  de
daadwerkelijke overlast en schade en niet alleen maar naar de
geregistreerde  aantallen  en  cijfers  en  daarmee  is  de
uitgekeerde  schade  niet  langer  enkel  de  leidraad’,  aldus
Duursma. ‘Daarbij hebben het voor elkaar gekregen dat het
eigen risico voor boeren op 5% is gebleven en niet naar 20%
wordt getild zoals dat in andere provincies gebeurt. Kortom
een  goed  akkoord  waar  we  met  elkaar  aan  zet  zijn  om
daadwerkelijk aan de slag te gaan met de ganzenoverlast in de
provincie.
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Wildvoorjaarstelling 2023

De jaarlijkse wildvoorjaarstelling staat weer voor de deur.
Dit jaar gaat de telling uitgevoerd worden op basis van de
vernieuwde handleiding. Deze vernieuwde handleiding is door de
Koninklijke Nederlandse Jagersvereniging opgesteld. Belangrijk
is dat de adviezen van het Centraal Bureau voor de Statistiek
hierin zijn verwerkt. Ook heeft er afstemming plaats gevonden
met de Nederlandse Organisatie voor Jacht en Grondbeheer.

De  instructies  in  de  handleiding  sluiten  aan  op  de
voorjaartellingen in de regio’s. Het is van groot belang dat
op dezelfde wijze geteld wordt als voorgaande jaren. Hiermee
wordt geborgd dat de tellingen van dit jaar aansluiten op de
tellingen van voorgaande jaren en er dus een goed vergelijk
mogelijk is.
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Het verschil met de vorige handleiding is dat er vanaf heden
genoteerd wordt met welke vervoers- en hulpmiddelen er geteld
wordt.  Hierop  zijn  de  telformulieren  aangepast,  dit  wordt
overgenomen in FRS. De uitvoering in de praktijk vindt dus op
dezelfde wijze plaats als in voorgaande jaren.

Elke WBE stelt een een WBE- fauna of telcoördinator aan. Voor
deze  rol  biedt  de  vernieuwde  handleiding  en  concrete
takenlijsten meer ondersteuning. Voor praktische vragen kunt u
zich het best tot deze coördinator richten.

De  handleiding  is  te  bekijken  via  de  volgende  link
www.jagersvereniging.nl/voorjaarstellingen.

Succes met tellen!

(video) debat: toekomst jacht
en platteland in Fryslân
Jager Tones Meijer in een schuilhut locatie Hege Warren. Foto:
Actief Media

(video) Zaterdagavond 11 maart vindt in Glinstra
State in Burgum een politiek debat plaats over de
toekomst van het Friese platteland en de positie
van  de  jacht  en  het  wildbeheer  daarin.  Oud-
journalist van Omrop Fryslân Eelke Lok zal dit
debat leiden.
Initiatiefnemer voor het debat is de Friese afdeling van de
NOJG,  de  Nederlandse  Organisatie  van  Jagers  voor  Jacht  &
Grondbeheer. Regio-secretaris Tones Meijer, zelf een jager,
licht toe: “It plattelân fan Fryslân driget stadichwei leech
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te rinnen: hieltyd minder boeren, hieltyd minder greidefûgels,
hieltyd minder fee, hieltyd it mear ferrûgjen fan it lânskip.”

Dat wordt volgens Meijer versterkt door het niet beperken –
door de provinciale politiek – met behulp van jagers in hun
taak  als  Faunabeheerders  –  van  roofdieren,  zoals  vossen,
marterachtigen en wolven, maar ook de ganzen. Mede daardoor
komt volgens Meijer het voortbestaan van weidevogels en konijn
in gevaar.

“Jagers  wurde  troch  stedsminsken  faak  beskôge  as
‘plezierjagers’. Mar wat wy dogge is professioneel wyldbehear:
de jagers krije allegearre in goeie oplieding, folgje geregeld
kursussen en dogge harren wurk sa’t it moat.”

Het effect van goed beheer is volgens Meijer dat bijvoorbeeld
de reeënstand na de Tweede Wereldoorlog flink gegroeid is. Zo
is het volgens hem ook van belang dat het aantal woerden
(mannetjes van de wilde eend) niet uit de hand loopt. “As dêr
te folle fan binne, dan wurde de wyfkes troch te folle jerken
ferkrêfte en fersûpe se!”

Meijer  is  zich  er  van  bewust  dat  over  de  toekomst  van
wildbeheer, jacht, landbouw en platteland in het algemeen zeer
verschillend  wordt  gedacht.  “Dêrom  skriuwe  wy  ek  gjin
stellingen foar, foarôfgeand oan it debat. Wy litte it oan
Eelke Lok oer om it debat te lieden, sadat elk kandidaat-
steatelid dat meidocht oan it debat, syn of har eigen ynbring
hawwe kin.”

Het debat is namelijk ook bedoeld om de inwoners van Fryslân
er op te wijzen dat er woensdag 15 maart verkiezingen zijn
voor  de  Provinciale  Staten  en  dat  hun  stem  er  toe  doet.
Tegelijk  daarmee  zijn  ook  de  verkiezingen  voor  de
waterschappen,  dus  ook  voor  het  algemeen  bestuur  van
Wetterskip  Fryslân.



Landschapsgebruik  van  wild
verandert door de komst van
de wolf

In 2015 keerde de wolf terug in Nederland. ARK
Rewilding  Nederland,  de  Zoogdiervereniging  en
Faunabeheereenheid  Gelderland  bespraken  onlangs
hoe het mogelijk is om het natuur- en faunabeheer
op  de  Veluwe  te  laten  meegroeien  met  de
aanwezigheid van wolven.

 

Het landschapsgebruik van wild verandert als gevolg van de
komst van de wolf. De mens is niet langer als enige van
invloed op de aantallen zwijnen en herten. De meeste wolven
leven  in  natuurgebieden  en  jagen  op  daar  levende  herten,
reeën, zwijnen en kleiner wild zoals hazen. 
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Ecologen, natuurbeheerders en wildbeheerders menen de invloed
te zien van wolven op gedrag en aantallen van herten, zwijnen
en  reeën.  Naast  sterfte  door  afschot  en  incidenten  zoals
aanrijdingen, is er predatie door wolven bij gekomen. Iets om
in het wildbeheer rekening mee te houden.

Hoe de interactie tussen wolf, aas en aaseters precies zit,
moeten de komende jaren in kaart worden gebracht. Wanneer meer
bekend  is  over  de  voedselbehoefte  van  wolven  in  het
Nederlandse  landschap,  kan  ook  in  relatie  tot  het  beheer
worden ingeschat of en zo ja hoeveel er in het faunabeheer
rekening moet worden gehouden met de aanwezigheid van wolven. 

Er zijn ook juridische randvoorwaarden voor faunabeheer die
voortvloeien uit de beschermde status van de wolf. Als gevolg
van de strikte bescherming is onder meer het ‘opzettelijk
verstoren’ van wolven verboden, en zijn overheden verplicht
actief ‘instandhoudingsmaatregelen’ voor wolven te treffen.

 

Zie  ook  voor  meer  informatie:  ARK  Rewilding
Nederland,  21/02/2023
 

Boeren: voorkomen faunaschade
is gezamenlijk probleem
Bron: BIJ12

Veel boeren ervaren gewasschade door ganzen als een
groot probleem. Maar ze hebben het gevoel er alleen
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voor te staan. Ook zijn er te veel ganzen. Daarom zien
boeren het inzetten van preventieve maatregelen vaak
niet als zinvol. Dit blijkt uit een onderzoek dat BIJ12
onlangs liet uitvoeren.

Ganzen richten jaarlijks voor tientallen miljoenen euro’s aan
schade aan, met name aan grasland. Hiervoor kunnen zij een
tegemoetkoming  aanvragen  bij  BIJ12,  die  de
tegemoetkomingsregeling namens de 12 provincies uitvoert. Een
boer  is  volgens  de  wet  zelf  verantwoordelijk  voor  het
voorkomen  van  grasschade.  Dit  kan  door  de  inzet  van
preventieve middelen, zoals vlaggen, linten, knalapparaten of
lasers. Ook  kunnen boeren aan verjaging ondersteunend afschot
 inzetten  om schade te voorkomen. In sommige gevallen mogen
ganzen ook in kader van populatiebeheer neergeschoten worden.
Desondanks blijft de ganzenschade jaar over jaar toenemen.

Provincies willen meer inzet
BIJ12  gaf de bureaus Wing en D&B  opdracht te onderzoeken hoe
 boeren en jagers  aankijken tegen het voorkomen van  schade
 aan landbouwgewassen door ganzen. Provincies willen namelijk
graag dat boeren zich meer inzetten voor het voorkomen van
ganzenschade. Om dit te bevorderen moeten boeren in sommige
provincies een deel eigen risico betalen bij ganzenschade.

Rol boeren en jagers
In het onderzoek ‘Van gansrijk naar kansrijk’ is gekeken hoe
boeren en jagers aankijken tegen de mogelijkheden om schade te
voorkomen. Ook is gekeken naar de rol die zij daarin voor
zichzelf zien weggelegd. Hiervoor werd met boeren en jagers
gesprekken gevoerd en een schriftelijke enquête uitgezet. Er
werd gevraagd wat boeren en jagers op dit moment zelf doen om
schade te voorkomen. En waarom zij bepaalde instrumenten wel
of niet inzetten. Bij het onderzoek is gebruik gemaakt van
theorieën uit de gedragswetenschap.
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Weinig steun
Uit het onderzoek blijkt dat veel boeren schade door ganzen 
als een probleem ervaren, maar het gevoel  hebben  dat  het
inzetten van preventieve maatregelen weinig zinvol is, zolang
andere partijen niet ook hun steentje bijdragen. Bovendien
zijn er te veel ganzen om effectief schadepreventie in te
kunnen zetten. Ganzenschade is een probleem dat niet alleen
door  boeren  kan  worden  opgelost.  Jagers  geven  aan  dat  ze
vanuit de samenleving en de politiek weinig steun ervaren voor
hun  inzet  om  schade  te  bestrijden.  De  regelgeving  en
administratieve druk wordt als complex ervaren. Toch voelen
jagers een belangrijke mate van verantwoordelijkheid tegenover
de boer.

Meer vrijheid
De  onderzoekers  raden  aan  om  lokaal  met  alle  partijen  de
handen ineen te slaan. Ook moet gesproken worden over ieders
verantwoordelijkheid  en  de  onderlinge  verwachtingen.  Verder
moeten boeren en jagers het vertrouwen en de vrijheid krijgen
om  binnen  de  gestelde  kaders  hun  eigen  keuzes  maken.  Ook
 hebben  boeren  en  jagers behoefte  aan meer  en  betere
informatie. Het is voor boeren en jagers niet altijd duidelijk
wat het effect is van hun acties.

Zie  ook:
https://www.nojg.nl/boeren-zien-weinig-heil-in-preventieve-maa
tregelen-tegen-ganzenschade

Bekijk hier het hele rapport ‘Van gansrijk naar kansrijk’
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Meer  mogelijkheden  om
edelherten  te  schieten  in
Oostvaardersplassen

Staatsbosbeheer  en  Faunabeheereenheid  Flevoland
krijgen van de provincie meer mogelijkheden om
edelherten  in  de  Oostvaardersplassen  af  te
schieten. Dat is nodig om te voorkomen dat er te
veel  grote  grazers  rondlopen.  In  het  verleden
heeft voedselschaarste door te grote kuddes in de
winter geleid tot dierenleed.
 

Nu  is  de  periode  waarin  geschoten  mag  worden  nog  van  1
augustus tot 15 maart, maar de provincie heeft die periode
verruimd tot 1 mei. Verder zijn er minder beperkingen als het
gaat om schieten na zonsondergang en voor zonsopkomst, als er
in de nacht maar tenminste acht uur rust voor de dieren is.

Staatsbosbeheer en Faunabeheereenheid Flevoland krijgen nu ook
toestemming  om  tijdens  de  bronsttijd  te  schieten.  Normaal
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gesproken wordt er in de periode van half september tot half
oktober niet geschoten, maar om de doelstellingen te halen
wordt die beperking geschrapt. Eind vorig jaar werd duidelijk
dat nog 1.600 edelherten en 100 heckrunderen gedood moesten
worden  om  tot  het  gewenste  aantal  dieren  in  de
Oostvaardersplassen te komen. Staatsbosbeheer wil het aantal
edelherten terugbrengen naar 500, het aantal heckrunderen naar
300.

Verontwaardiging
GroenLinks zegt met ‘verontwaardiging’ kennisgenomen te
hebben van het besluit. Corina Straatsma van GroenLinks
is bang dat de rust voor vogels wordt verstoord en
daarmee de broed van de vogels in gevaar komt. Ook is
de partij bang dat het afschieten invloed heeft op het
voortplantingsgedrag  van  de  andere  dieren  in  de
Oostvaarderplassen.
GroenLinks wil samen met de Partij voor de Dieren een motie
indienen waarin ze vragen de plannen in te trekken.

Raad van State
Tijdens een spoedzitting van de Raad van State in Den
Haag  vroegen  de  organisaties  Fauna4Life  en  Dierbaar
Flevoland om een direct verbod op de afschot van de
edelherten.  Die  zou  schadelijk  zijn  sommige
vogelkolonies. Een groot aantal edelherten vinden de
organisaties geen probleem. Als er niets meer te eten
is voor de dieren neemt het aantal vanzelf af, zo is de
redenering.  De  rechter  neemt  binnen  twee  weken  een
besluit.
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Meld u aan voor het groene
verkiezingsdebat  in  Utrecht
van 7 maart 2023
De  Utrechtse  Natuur  en
milieuorganisaties  organiseren
op dinsdag 7 maart vanaf 19 uur
het  Groene  Verkiezingsdebat  in
Kanaal30,  Kanaalweg  30  in
Utrecht.  De  verschillende
partijen gaan dan met elkaar in
debat  aan  de  hand  van
verschillende  groene  thema’s.
Ben  jij  erbij?  Onderwerpen
waarover de partijen met elkaar
in  discussie  gaan  zijn;
mobiliteit,  water  en  bodem,  duurzame  landbouw  en  natuur,
duurzame  energie  en  klimaatverandering  en  circulaire
samenleving.

Meld je hier aan voor het debat van 7 maart in Kanaal30

Utrecht wil een groene en gezonde regio zijn. De provincie
Utrecht heeft een grote aantrekkingskracht vanwege het vele
groen  in  combinatie  met  de  bereikbaarheid  en  een  goed
draaiende  economie.  Door  de  groei  van  de  bevolking  en  de
bebouwing komen de ambities om een groene en gezonde regio te
zijn onder druk te staan. Stem daarom voor natuur en laat je
stem niet verloren gaan.

Het groene verkiezingsdebat 2023
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Standpunt Minister Natuur en
Stikstof  over  gebruik
landelijke vrijstelling vos

Vrij recent (9 november 2022) heeft de Minister
van  Natuur  en  Stikstof  nog  tijdens  het
Commissiedebat  Natuur  in  de  Tweede  Kamer  de
navolgende tekst uitgesproken ter bevestiging van
haar eerdere standpunt.

Zie pagina 71 van het onderstaand verslag van de
Commissie vergadering Natuurbeleid.

Minister van Natuur en Stikstof
“Dan  kom  ik  op  de  vraag  van  de  heer  Bisschop  over  de
vrijstelling voor de vos en de juridische impasse. Er is geen
sprake van een juridische impasse, want provincies maken nog
steeds gebruik van de landelijke vrijstelling voor de vos.
Alleen in Utrecht is men inderdaad gebonden aan de uitspraak
van de rechter. Gevraagd werd of ik ervoor ga zorgen dat er
een landelijke vrijstelling komt voor de jacht op de vos in de
context dat die een belangrijke predator is van weidevogels.
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De landelijke vrijstelling van de vos voor schadebestrijding
is nog steeds van kracht. In Utrecht heeft de rechter de
ontheffing buiten werking gesteld. Dat besluit is momenteel
onderwerp van een hogerberoepsprocedure.”

 

Bron: https://zoek.officielebekendmakingen.nl/kst-1063841

Zie ook de: Brief NOJG aan GS Limburg 02122022
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Regelgeving  Gekwalificeerd
Persoon wordt aangepast

Het ministerie van LNV (NVWA) heeft in samenspraak met
o.a. SJN, de Jagersvereniging en de NOJG overlegd de
aanpassing  van  de  Wetgeving  ten  aanzien  van
gekwalificeerde  personen  (GP).  De  overeenkomst  moest
worden  aangepast  om  te  voldoen  aan  een  gewijzigde
Benelux  overeenkomst  op  dat  punt  (Beneluxbeschikking
M(2019)13).  De Benelux overeenkomst betreft met name
een  onderlinge  erkenning  van  elkaars  gekwalificeerde
personen en de aanleg van een (digitaal) register dat
in de Benelux-landen is te raadplegen.

Vanuit de NVWA bestond sterk de wens om eens in de vier
jaar  de  lijst  van  gekwalificeerde  personen  op  te
schonen,  middels  een  verplicht  examen.

Standpunt van de Jagersvereniging
De Jagersvereniging heeft aangegeven dat zij voorstander is
van het aanleggen van een register dat in Benelux-verband kan
worden  geraadpleegd.  Dit  vereenvoudigd  de  administratieve
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lasten  van  onze  Gekwalificeerde  personen  en  maakt  het
makkelijker om in betrokken landen geschoten wild in het veld
te  beoordelen  op  eventuele  voedselveiligheidsrisico’s.  De
Jagersvereniging  vindt  dan  ook  dat  het  goed  zou  zijn  als
meerdere  landen  tot  een  vergelijkbare  erkenning  en
harmonisatie  zouden  komen.

De verplichte hertoetsing leidt echter tot een onevenredige
verzwaring voor de Nederlandse GP, terwijl wij wel belang
hechten aan een continue proces van bijscholing, gericht op
actuele  dierziektes  en  zoönosen  dat  de  kwaliteit  van  de
Gekwalificeerd Persoon(GP) up date houdt.

Bereikte overeenstemming
Er  wordt  voorzien  in  een  register  van
Gekwalificeerde Personen, dat ook in de
andere  Benelux-landen  kan  worden
geraadpleegd.

De  NVWA  gebruikt  deze  lijst  voor  het  informeren  van  de
Nederlands GP over actuele dierziektes en symptomen waarop
gelet dient te worden.

Een maal in de vier jaar wordt middels een verplichte
herscholingsmodule  de  lijst  van  Nederlandse  GP
geactualiseerd.
Tijdens deze digitale bijeenkomst zal de nadruk liggen
op het delen van nieuwe inzichten en nieuwe informatie
waarbij  ook  enkele  belangrijke  punten  uit  de  cursus
Wildhygiëne worden meegenomen.
Het verplichte karakter van deelname zorgt ervoor dat de
GP, deze nieuwe inzichten tot zich nemen.
Het niet deelnemen aan deze bijeenkomst kan aanleiding
zijn de GP-registratie door te halen.
Een toets maakt geen onderdeel uit van deze verplichte
bijscholing.
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Deze  manier  van  bijscholing  komt  overeen  met  andere
vormen die in Nederland gebruikelijk zijn, bijv. in de
luchtvaart d.m.v. een herhalingseminar vlieginstructeur.

Het ministerie van LNV is gevraagd actief aan de slag te gaan
om er voor te zorgen dat ook België en Luxemburg deze route
zullen volgen. Er ontstaat anders scheefgroei tussen de drie
landen en dat ondermijnt de acceptatie en vertrouwen in de
Benelux-overeenkomst in het algemeen en in de kwalificatie van
de GP’s in het bijzonder.

Aanpassing  van  de  wetgeving  mag  niet  leiden  tot  (extra)
beperkingen voor jagers die geen GP zijn.

Jacht  en  faunabeheer  niet
langer  standaard  beperkt  of
verboden geval van vogelgriep
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De minister van LNV heeft 27 januari besloten dat
jacht en faunabeheer niet langer standaard beperkt
of verboden worden in regio’s waar een geval van
vogelgriep is vastgesteld.
Let  op!  Dit  geldt  voor  nieuw  vastgestelde  uitbraken  van
vogelgriep. Bij de nog bestaande uitbraken in Loo, Nijkerk en
Abbega gelden nog de oude maatregelen.

Caroline van der Plas (BBB) bracht het
punt  in  tijdens  het  laatste  Kamerdebat
over vogelgriep. Afgelopen vrijdag besloot
de  minister  het  standaard  verbod  op
faunabeheer  in  de  beperkingszone  op  te
heffen. In zijn brief aan de Tweede Kamer
over de stand van zaken rond vogelgriep
stelde hij:
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“In het commissie debat zoönosen en dierziekten van 13 oktober
2022 heb ik toegezegd de Kamer voor het einde van het jaar te
informeren over de belangenafwegingen inzake sector, jacht,
recreatie  en  militair  gebruik  van  en  in  natuurgebieden.
Onderdeel  van  de  in  te  stellen  maatregelen  in  de
beperkingszones,  die  ingesteld  worden  wanneer  een  bedrijf
besmet is met vogelgriep, is een verbod op het vangen en doden
van  wilde  watervogels  en  andere  dieren  in  het  kader  van
populatiebeheer en de uitoefening van de jacht, wanneer dat
wilde watervogels kan verstoren. Ik heb besloten voortaan niet
meer standaard een verbod op faunabeheer in te stellen in de
beperkingszone.”

In  de  beslisnota  staat  hierover
aangegeven;
Jagen en beheer van wild
• U informeert de Kamer over uw besluit om niet meer standaard
een verbod op faunabeheer in te stellen in een beperkingszone.
Enkele provincies hebben meermaals laten weten problemen te
ervaren  door  deze  maatregel.  Dit  was  aanleiding  om  deze
maatregelen te heroverwegen.
•  De  Deskundigengroep  Dierziekten  is  daarom  om  advies
gevraagd, ze hebben in aangegeven dat het mogelijk is dat in
gebieden rondom de uitbraak de prevalentie (het percentage)
zieke wilde vogels hoger is, en het daarom zinvol is om vogels
niet te verstoren. Er zijn echter geen gegevens die aangeven
wat de bijdrage is van faunabeheer met betrekking tot het
verstoren van wilde vogels.
• Er zijn naast faunabeheer nog tal van andere activiteiten
die  wilde  watervogels  kunnen  verstoren,  waarvoor  niet  is
voorzien in een verbod in de beperkingszone. Voorbeelden zijn
watersporten en vliegen met drones en harde geluiden. Het is
niet mogelijk en niet proportioneel om in beperkingszones al
deze  activiteiten  te  verbieden  en  zo  te  sturen  op  het
voorkomen  van  verplaatsingen  van  wilde  vogels.  Daarnaast



verplaatsen  wilde  vogels  zich  voornamelijk  vanwege
veranderende weersomstandigheden en de aantrekkelijkheid van
bepaalde foerageergebieden.
• Het verbod op bejagen heeft consequenties voor provincies;
provincies moeten de schade die ganzen veroorzaken vergoeden
wanneer zij niet in het kader van faunabeheer gedood mogen
worden. En als er niet beheerd kan worden is de schade hoger.
• Daarom heeft u deze maatregel voor dit moment opnieuw tegen
het licht gehouden en de nut en noodzaak afgewogen tegen de
impact.
•  Daaruit  volgt  dat  u  heeft  besloten  voortaan  niet  meer
standaard  een  verbod  op  bejagen  in  te  stellen  in  de
beperkingszone

De volledige Kamerbrief is hier te downloaden:
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